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ၾသဂုတ္ ၂၂၊ ၂၀၂၀ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၏ ၂၀၁၈ ဧၿပီမွ 
စက္တင္ဘာအထိ ဘ႑ာေရးဆိုင္ရာ 
အစီရင္ခံစာကို စိတ္မခိုင္သူမ်ား မဖတ္သင့္ 
ေၾကာင္း ဝက္လက္ၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေမာင္ေမာင္ဝင္း 
က ေျပာၾကားသည္။

ၾသဂုတ္ ၁၉ ရက္က က်င္းပေသာ ဒုတိယ 
အႀကိမ္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
(၂၄) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
၂၀၁၈ ဧၿပီမွ စက္တင္ဘာအထိ ဘ႑ာႏွစ္ 
အတြက္ ဘ႑ာေငြ အရ၊ အသံုးဆုိင္ရာ စာရင္း 
မ်ား စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္ အစီရင္ခံစာႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ၎က ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

''၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလ 
အထိ ေျခာက္လဘတ္ဂ်က္ဟာ ျပည္သူေတြ 
အတြက္ေတာ့ တကယ့္မီးခဲပါ။ ႏုိင္ငံအတြက္ 
အမွန္တကယ္ နစ္နာလွပါတယ္။ စိတ္မခိုင္ 
သူမ်ား မဖတ္သင့္တ့ဲ အစီအရင္ခံစာလုိ႔ ေဆြးေႏြး 

တင္ျပလုိပါတယ္""ဟု ဦးေမာင္ေမာင္ဝင္းက 
ေျပာၾကားသည္။

၂၀၁၈ ဧၿပီမွ စက္တင္ဘာအထိ ဘ႑ာ 
ေရးဆိုင္ရာ အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ႏုိင္ငံေတာ္ဘ႑ာေငြထုတ္ယူကာ ျမဝတီဘဏ္ 
သို႔ ေငြစုစာအုပ္ျဖင့္ လႊဲေျပာင္းအပ္ႏွံမႈ၊ 
စစ္ကိုင္းၿမိဳ႕ အမွတ္ (၃) အထည္ခ်ဳပ္စက္႐ုံ၏ 
ေငြအလြဲသုံးစားမႈ၊ အမွတ္ (၃) ရဲေလ့က်င့္ 
ေရး ေက်ာင္း၏ က်ပ္ သိန္းတစ္ေထာင္ေက်ာ္ 
အလြဲသုံး မႈအပါအဝင္ အခ်က္(၁၆)ခ်က္ ကို 
၎က ေဆြးေႏြးခဲ့ျခင္းျဖစ္ သည္။

 ျပည္ေထာင္စုစာရင္းစစ္ ခ်ဳပ္႐ုံးမွ 
တာဝန္ေပးခ်က္အရ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္ 
စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြ႕ဲ၏ ေဒသ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးရန္ပုံေငြမ်ားကို ေတာင္းခံစစ္ေဆး 
ရာမွ ကနီၿမိ ႕ဳနယ္ တြင္းမအင္း၊ ေတာင္ေပ်ာက္ 
အင္းရွိ ေနအိမ္မ်ား ေျပာင္း ေရႊ႕ေရးႏွင့္ 
ေလ်ာ္ေၾကးေငြမ်ားထဲမွ က်ပ္သိန္း ၇၀၀ 
ေက်ာ္ကို ျမဝတီဘဏ္ ေငြစုစာအုပ္ထားရွိ 
သည္ကို စစ္ေဆးေတြ႕ရွိေၾကာင္း စစ္ကိုင္း 

တိုင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ ဦးစိုးလြင္က လႊတ္ေတာ္ 
သို႔ တင္ျပခဲ့သည္။

''ႏိုင္ငံေတာ္ဘ႑ာရန္ပုံေငြမ်ားကို စီမံ 
ကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီးဌာန၏ အထူး 
ခြင့္ျပဳခ်က္ရွိေသာကိစၥမ်ားမွတစ္ပါး ဘဏ္ 
တစ္ခုခုတြင္ သီးျခားစာရင္းဖြင့္လွစ္၍လည္း 
ေကာင္း၊ အျခားနည္းျဖင့္ေသာ္လည္းေကာင္း 
အပ္ႏွံထားျခင္းမျပဳရဟု ပါရွိေသာ္လည္း 
ၫႊန္ၾကားခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ လိုက္နာေဆာင္ 
ရြက္မႈမရွိေၾကာင္း ေတြ႕ရွိရပါတယ္""ဟု 
ဦးစိုးလြင္က ေျပာသည္။

၂၀၀၇ က ကနီၿမိဳ႕နယ္ တြင္းမအင္း 
အတြင္း စပီ႐ူလိုင္းနား စိမ္းျပာေရညႇိထုတ္ 
လုပ္ေရးအင္းထဲရွိ အိမ္မ်ားကို ေျပာင္း ေ႐ႊ႕ 
ရန္ေစခိုင္းခဲ့ၿပီး အုန္းပင္တစ္ပင္ က်ပ္ငါးရာ၊ 
သနပ္ခါးတစ္ပင္ က်ပ္ႏွစ္ရာႏႈန္းျဖင့္ နစ္နာ 
ေၾကးရခဲ့ေၾကာင္း တြင္းမေက်းရြာေဒသခံ 
ဦးဝင္းက ေျပာသည္။

(ကိးုကား-https://7day.news/)

စစ္ကိုင္းတိုင္း  ဘ႑ာေရးအစီရင္ခံစာကို  စိတ္မခိုင္သူမ်ားမဖတ္သင့္ဟု   လႊတ္ေတာ္အမတ္ေျပာ

စက္တင္ဘာ ၁၊ ၂၀၂၀

ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ (၁၇) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးေဆာင္ရြက္ခ်က္ အႏွစ္ခ်ဳပ္ကို  မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ေဒၚတင္အိကတင္ျပခဲ့ရာ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ ပထမပုံမွန္အစည္းအေဝးမွ (၁၆) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးအထိ ေမးျမန္းခဲ့ေသာ ေမးခြန္း (၅၆၅) ခု အနက္ 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ 
ကတိမ်ားႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ၏ စိစစ္တင္ျပ 
ခ်က္အရ ကတိဝင္ေမးခြန္း (၄၀၈) ခုအေပၚ ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီးမႈ ရာခိုင္ 
ႏႈန္းမွာ (၆၅.၆၉) ရာခိုင္ႏႈန္း၊ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္ ဝန္ႀကီးဌာန 
အလိုက္ ကတိဝင္ေမးခြန္း (၄၀၈) ခုအေပၚတြင္ ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီးမႈမွာ

ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္၊ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွ ေမးခြန္းအေပၚမွာ (၁၀၀%) 
ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီးသည္ဟု သိရသည္။  

လုံၿခဳံေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီးဌာနမွ (၆၂.၂၆%)၊ စိုက္ပ်ဳိး 
ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ပို႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ (၆၇.၃၅%)၊ 
သယံဇာတႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ 
(၇၇.၇၈%)၊ လွ်ပ္စစ္၊ စြမ္းအင္ႏွင့္ စက္မႈဝန္ႀကီးဌာနမွ (၈၇.၅၀%)၊ 
လူမႈေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ (၆၇.၁၂%)၊ စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီးမွ 
(၉၀.၉၁%)၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ လူ႔စြမ္းအား အရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီး 
ဌာနမွ (၇၇.၇၈%)၊ စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး 
ဌာနမွ (၅၆.၆၂%)၊ ဗမာတုိင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီးေျဖဆုိသည့္ ေမးခြန္း 
တစ္ခုမွာ (၁၀၀%) ေဆာင္ရြက္ၿပီးသည္ဟုဆိုပါသည္။
(ကိးုကား-Mon State Parliament  Facebook )

ဒုတိယအႀကိမ္   မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္  (၁၇)  ႀကိမ္ေျမာက္  ပုံမွန္အစည္းအေဝးေဆာင္ရြက္ခ်က္  အႏွစ္ခ်ဳပ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၅

စက္တင္ဘာ ၃၊ ၂၀၂၀
 
ကယားျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္လ္ 

ေဖာင္း႐ိႈကို ရာထူးမွရပ္စဲလိုက္ေၾကာင္း 
သမၼတ႐ုံးက စက္တင္ဘာ ၃ ရက္တြင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ အေၾကာင္း 
ၾကားခဲ့သည္။ 

ဖြ႕ဲစည္းပံုအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၂၆၃ ပုဒ္မခြဲ 
(င) ပုဒ္မခြဲငယ္ (၂)၊ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ 
အဖြဲ႕ဥပေဒပုဒ္မ ၈၀ ႏွင့္ တိုင္းေဒသႀကီး 
သို႔မဟုတ္ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ ဥပေဒပုဒ္မ 
၅၅ တို႔ပါ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားအရ ကယား 
ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို တာဝန္မွရပ္စဲလိုက္ 
ေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ 
ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတကေပးပို႔သည့္ အေၾကာင္း 
ၾကားစာတြင္ ေရးသားထားသည္။

ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြကို ကိုယ္က်ိဳးအတြက္ 
သုံးစြဲထားျခင္း မရွိေသာေၾကာင့္ ၎အေန 
ျဖင့္ စိုးရိမ္မႈမရွိေၾကာင္း၊ နည္းမွန္လမ္းမွန္ 
လာေရာက္စစ္ေဆးပါက အစစ္ေဆးခံႏိုင္ 
ေၾကာင္း တာဝန္မွရပ္စဲခံရသည့္ အေၾကာင္း 
ၾကားစာမေရာက္မီ နာရီပိုင္းအလိုတြင္ 
Myanmar Now ႏွင့္ ေတြ႕ဆုံစဥ္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
က ေျပာသည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔ ကယားျပည္နယ္မွာ ဒီလို 
ျဖစ္သြားတာ စိတ္မေကာင္းဘူး။ ဒါေပမယ့္ 
အဆိုးထဲက အေကာင္းက ဒီလိုျဖစ္ပ်က္သြား 
တဲ့ကိစၥတစ္ခုဟာ တိုင္းေဒသႀကီး ျပည္နယ္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ေတြေရာ၊ ကြၽန္ေတာ္တို႔ႏိုင္ငံ 
အတြက္ေရာ၊ ျပည္နယ္ ေတြအတြက္ေရာ 
ေကာင္းမြန္တဲ့ သင္ခန္းစာ ရလဒ္ေကာင္း 
ေတြ ရသြားလိမ့္မယ္"" ဟု ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ႈိ 
က ေျပာသည္။

''ဒီလုိ ကြၽန္ေတာ္ေျပာတာဟာ ကြၽန္ေတာ့္ 
ဘက္က ျဖဴစင္႐ိုးသားမႈေတြနဲ႔ ႀကိဳးပမ္း 
ေဆာင္ရြက္ထားတဲ့ ေဆာင္ရြက္ခ်က္ေတြ 
အေပၚမွာ အစစ္ေဆးခံႏုိင္တ့ဲအတြက္ေၾကာင့္ 
ကြၽန္ေတာ္ေျပာျပတာ"" ဟု ၎က ဆိုသည္။

အေၾကာင္းၾကားစာ ေရာက္ရွိၿပီးၿပီးခ်င္း 
ပင္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္သည္ ယာယီဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
အျဖစ္ ပူးတြဲတာဝန္ယူမည့္ လယ္ဆယ္ 
ဝန္ႀကီးဦးေဘာ့စ္ကိုအား ရာထူးလႊဲေျပာင္း 
ေပးခဲ့သည္။

ထို႔ေနာက္ ''ဥပေဒႏွင့္အညီ စီမံေျဖရွင္း 

ေဆာင္ရြက္ဖို႔ အၿမဲတမ္းအဆင္သင့္ပဲ"" ဟု 
ေနာက္ဆက္တြဲ အေရးယူခံရဖြယ္ အေျခ 
အေနမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍  ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ိႈ 
က ဆိုသည္။

ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ႈိအေပၚ ေငြေၾကး 
သုံးစြဲမႈဆိုင္ရာ စြပ္စြဲခ်က္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ စုံစမ္းစစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားမွာ မွန္ကန္ 
ေၾကာင္း စက္တင္ဘာ ၁ ကယားျပည္နယ္

လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ၇၅ ရာခိုင္ႏႈန္းက ေထာက္ခံမဲေပး၍ 
ရာထူးမွရပ္စဲသင့္ေၾကာင္း ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၾကၿပီး 
ႏွစ္ရက္အၾကာတြင္ သမၼတက ယခုကဲ့သို႔ 
အေၾကာင္းၾကားလာျခင္းျဖစ္သည္။ 

ဦးအယ္လ္ေဖာင္းရႈိသည္ ၂၀၁၆ မွ 
၂၀၁၈ အထိ ၂ ႏွစ္ေက်ာ္ကာလအတြင္း 
စက္ယႏၲရား ငွားရမ္းခႏွင့္ အျခားရေငြ က်ပ္ 
သိန္း ၅,၆၀၀ ေက်ာ္တြင္ ၄,၉၅၁ သိန္းကို 
သုံးစြဲခဲ့ေၾကာင္း၊ အဆိုပါသုံးစြဲေငြ၏ ၃၇၇ 
သိန္းေက်ာ္မွာ ကိုယ္က်ဳိးစီးပြားႏွင့္ ၁၃ သိန္း 
ေက်ာ္မွာ ပါတီအေရးကိစၥမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း 
စိစစ္ေတြ႕ရွိရသည္ဟု အစီရင္ခံစာတြင္ ေတြ႕ 
ရသည္။

တာဝန္မွရပ္စဲခံရေသာ္လည္း ကိုယ္စား 
လွယ္ေလာင္းအျဖစ္ ဆက္လက္တည္ရွိေန 
မည္ျဖစ္ၿပီး ယခုျဖစ္စဥ္သည္ ၎အတြက္ 
မဲဆြယ္ေပးလိုက္သကဲ့သို႔ပင္ ျဖစ္သည္ဟု 
ယုံၾကည္ထားေၾကာင္း ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ႈိ 
က ေျပာသည္။

(ကိးုကား-https://www.myanmar-now.org/mm/news)

ကယားျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္  ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ိႈကို  ရာထူးမွရပ္စဲ

စက္တင္ဘာ ၁ ရက္ေန႔ ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးသို႔ တက္ေရာက္လာသည့္ ကယားျပည္နယ္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ႈိ (ဓာတ္ပုံ- ေကဇြန္ေႏြး/ Myanmar Now)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၅

စက္တင္ဘာ ၇၊ ၂၀၂၀ 
 
ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ ဒုတိယ 

အႀကိမ္ေျမာက္ သက္တမ္း ၄ ႏွစ္ေက်ာ္ 
ကာလအတြင္းအဆို ၃ ခုသာ အတည္ျပဳ 
မွတ္တမ္း တင္ႏိုင္ခဲ့သည္ဟု လႊတ္ေတာ္ 
မွတ္တမ္းမ်ားအရ သိရသည္။

၎အဆို ၃ ခုထဲတြင္ ကရင္ျပည္နယ္ 
အတြင္းရွိ ဌာနဆိုင္ရာ႐ုံးခန္းမ်ား၊ စာသင္ 
ေက်ာင္းမ်ားတြင္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေအာင္ဆန္း႐ုပ္ပုံ 
ခ်ိတ္ဆြဲ ထားရွိရန္အဆို၊ သံေတာင္ၿမိဳ႕နယ္ကို 
ခ႐ိုင္အဆင့္တိုးျမႇင့္ေပးရန္အဆိုႏွင့္ လယ္ 
ယာေျမအသံုးျပဳျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္သည့္အဆုိ 
စုစုေပါင္း ၃ ခုသာ လႊတ္ေတာ္တြင္ အတည္ 
ျပဳ မွတ္တမ္းတင္ႏိုင္ခဲ့သည္ဟု လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားထံမွ သိရသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္၏ အဆိုမွတ္တမ္းမ်ားကို သိရွိႏိုင္ရန္ 

ေကအိုင္စီ- ကရင္သတင္းဌာနအေနျဖင့္ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံလိပ္မူၿပီး စာျဖင့္တင္ျပ 
ခဲ့ေသာ္လည္း မွတ္တမ္းအခ်က္အလက္မ်ား 
အား ကူးယူခြင့္မရရွိခဲ့ဟု သိရသည္။

''သံေတာင္ႀကီးၿမိဳ႕နယ္ကို ခ႐ိုင္အဆင့္
တိုးျမႇင့္ေပးဖို႔အဆို၊ လိပ္သိုၿမိဳ႕ကေန ၿမိဳ႕နယ္
အဆင့္တုိးျမႇင့္ေပးဖုိ႔အဆုိ၊ ျပည္ထဲေရးအမည္ 
မေပါက္ေသးတ့ဲရြာေတြ၊ အမည္ေပါက္ေအာင္ 
ေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔အဆိုေတြ လႊတ္ေတာ္မွာ 
အဆိုတိုက္တြန္းတယ္။ အဆိုလည္းေအာင္ 
တယ္။ အခုအခ်ိန္ထိ အေကာင္ထည္ေဖာ္မႈ 
ဘာတစ္ခုမွ မရွိေသးဘူး။ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း 
မလုပ္တတ္လို႔ ခံေနရတယ္"" ဟု သံေတာင္ 
ၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေစာေဂ် 
ေအဝင္းျမင့္က ဩဂုတ္လ ၃ဝ ရက္ေန႔တြင္ 
ေကအိုင္စီသို႔ ေျပာခဲ့သည္။

ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယအႀကိမ္ 
သက္တမ္းကာလအတြင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 

စားလွယ္မ်ားက ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၄ဝ၃ 
ခု၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၁၇၂ ခု ေမးျမန္း 
ထားကာ အဆို ၃ ခုႏွင့္ ဥပေဒအသစ္ ၁၂ ခု 
အတည္ျပဳမွတ္တမ္းတင္ႏိုင္ခဲ့သည္ဟု ၁၄ 
ႀကိမ္ေျမာက္ လႊတ္ေတာ္ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
မွတ္တမ္းမ်ားအရ သိရသည္။

ကရင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္အေနျဖင့္ 
ယခုလ စက္တင္ဘာ ၂ ရက္ေန႔မွစၿပီး ၁၅ 
ႀကိမ္ေျမာက္ လႊတ္ေတာ္ပံုမွန္အစည္းအေဝး 
ျပန္လည္က်င္းပၾကၿပီး ႏိုင္ငံသားမွတ္ပုံတင္ 
မရွိေသးသူမ်ားကို ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္ေရး၊ 
ေက်းရြခ်င္းဆက္လမ္းမ်ား၊ စက္ေရတြင္း 
မ်ား၊ စာသင္ေက်ာင္း အဆင့္တိုးျမႇင့္ေပးႏိုင္ 
ေရးကိစၥရပ္မ်ားကို လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္ျပ 
ၾကသည္ဟု ကရင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္၏ 
လူမႈကြန္ရက္စာမ်က္ႏွာ မွတ္တမ္းမ်ားအရ 
သိရသည္။
(ကိးုကား-ေကအိုင္စီ) 

ဒုတိယသက္တမ္း ၄ ႏွစ္ေက်ာ္အတြင္း ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အဆို ၃ ခုသာ  အတည္ျပဳႏိုင္

စက္တင္ဘာ ၅ ၊ ၂၀၂၀  

သွ်မ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အတည္ 
ျပဳ ျပ႒ာန္းခဲ့သည့္ အမ်ားႏွင့္ သက္ဆိုင္သည့္ 
ဥပေဒသည္ အသက္ဝင္မႈ အားနည္းေန 
ေၾကာင္း သွ်မ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အမတ္ 
နန္းစံဟြမ္က ေျပာဆိုလိုက္သည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ သွ်မ္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့သည့္ အမ်ား 
ျပည္သူႏွင့္သက္ဆိုင္ေသာ ဥပေဒမ်ားအား 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္ရမည့္ 
သက္ဆိုင္ရာဌာနအဆင့္ဆင့္သို႔ ျဖန႔္ေဝေပး 
ရန္ အစီစဥ္ရွိ/မရွိႏွင့္ စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္း 
ကို နမၼတူၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂) 
နန္းစံဟြမ္က စက္တင္ဘာ (၄) ရက္တြင္ 
သွ်မ္းလႊတ္ေတာ္တြင္ ေမးျမန္းခဲ့သည္။

''ၿမိ ႕ဳနယ္အဆင့္ထိ လက္လွမ္းမီ မေရာက္ 
ရွိေသးေတာ့ ဒီဥပေဒေတြဟာ အသက္ဝင္မႈ 
အားနည္းေနေသးတယ္။ ကြၽန္မတို႔ ဥပေဒ 
အကာအကြယ္ကို ကြၽန္မတို႔ ျပည္သူေတြရဖို႔ 

အတြက္ အခက္ခဲရွိေနေသးတယ္။ အဲ့ဒါ 
ေၾကာင့္ ဒီေမးခြန္း ေမးလိုက္တာပါ။"" 
လႊတ္ေတာ္အမတ္နန္းစံဟြမ္က ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္တြင္ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့ 
သည့္ အမ်ားႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ ဥပေဒမ်ား 
ကို ျပည္နယ္အဆင့္တြင္ ျဖန႔္ေဝထားၿပီးျဖစ္ 
ေသာ္လည္း မျဖန႔္ေဝရေသးသည့္ ဥပေဒ 
မ်ားလည္း ရိွေနေသးေၾကာင္း သွ်မ္းျပည္နယ္ 
ဥေပဒခ်ဳပ္ ဦးတင္ဦးက ျပန္လည္ေျဖၾကား 

ခဲ့သည္။
''ျပည္သူေတြ လုိက္နာတယ္ဆုိတာထက္ 

ဌာနဆိုင္ရာေတြ အကုန္လုံးမသိေသးတဲ့ 
အေျခအေနေတြ ျဖစ္ေနတယ္။ အဲ့ဒါေၾကာင့္ 
မလို႔ ဒီဥပေဒအသက္ဝင္ဖို႔ဆိုတာ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရမယ့္ ဌာနဆိုင္ရာ 
ေတြက အဆင့္ဆင့္ျဖစ္ေနတယ္။ ၿမိဳ႕နယ္ 
ဌာနဆိုင္ရာ အဆင့္ဆင့္မေရာက္ေသးတာ 
ကို ေျပာခ်င္တယ္""ဟု လႊတ္ေတာ္အမတ္ 
နန္းစံဟြမ္က ေျပာသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ သွ်မ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ အမ်ားျပည္သူႏွင့္သက္ဆုိင္ေသာ ဥပေဒ 
အတည္ျပဳျပ႒ာန္းထားသည့္ ဥပေဒ (၁၃) ခု 
ဝန္းက်င္ရိွၿပီး သဘာဝေရထြက္ေတာ ေရထိန္း 
ေတာႏွင့္ဆိုင္ေသာ ဥပေဒ၊ အေျခခံပညာ 
ေက်ာင္းမ်ားႏွင့္ဆိုင္ေသာ ယုံၾကည့္စိတ္ခ်ရ 
သည့္ အစားအေသာက္ဥပေဒ၊ ၾကက္ေမြးျမဴ 
ေရး ဥပေဒႏွင့္ ေျမယာခြန္ဥပေဒစသည္တို႔ 
ပါဝင္သည္။
(ကိးုကား- https://burmese.shannews.org )

သွ်မ္းလႊတ္ေတာ္တြင္  အတည္ျပဳ ျပဌာန္းခဲ့သည့္  အမ်ားႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ 

ဥပေဒသက္ဝင္မႈ  လက္လွမ္းမီေရာက္ရွိမႈ   အားနည္းေနဆဲ


